
IVANA LEŠÁKOVÁ 

 
 

Ivana Lešáková se narodila 18. 3. 1950 v liberecké nemocnici. Do tří let žila 

s rodinou ve Frýdlantě, kde měla velmi dobré kamarády, ale pamatuje si pouze 

útržky z této doby. Když byly Ivaně tři roky, odstěhovali se s rodinou do Liberce, kde 

její otec získal práci v liberecké spořitelně.  

Bydleli v malém bytě, který jim přenechali její prarodiče, kteří se přestěhovali do bytu 

naproti. Jejich byt byl sice skromný a nebyl nijak moderní, ale měli velkou a krásnou 

zahradu, o kterou se její dědeček velmi dobře staral. 

 

Na základní školu chodila do Rochlic. Ve třídě měli velmi dobrý kolektiv. Nejradši 

měla však svou paní učitelku. Ta je měla velmi ráda a mimo učení také vedla 

cyklistický kroužek, chodila s dětmi na výlety apod. Když byla Ivana v 6. třídě, dostali 

s rodinou byt na Králově Háji. Ivana měla svou třídu natolik ráda, že nechtěla měnit 

školu, a tak začala do Rochlic dojíždět. Dojížděla s ní i její o 3 roky mladší sestra. 

Jelikož Ivana v patnácti letech nevěděla, co by chtěla dál dělat, rozhodla se jít na 

gymnázium. Tam už to bylo o něco náročnější, jelikož se musela začít učit a ne 

jenom poslouchat paní učitelky. V květnu roku 1968 se jí povedlo odmaturovat. Po 

maturitě chodila aktivně na demonstrace proti ruským okupantům. 

 

Po střední škole nastoupila do práce v liberecké spořitelně. Tam vystřídala několik 

míst a pracovala tam až do důchodu. Její nástupní plat byl 800 Kč měsíčně. V lednu 

následujícího roku, jim byl v práci plat zvýšen na 1 260 Kč. Práce ji bavila, dokud 

spořitelnu nepřebralo Erste. Podle ní už poté práce nedávala takový smysl.  

 

V roce 1972 potkala svého budoucího manžela v kavárně Pošta. Byla tam 

s kamarády a právě její budoucí manžel ji vyzval k tanci. Hned si tam spolu domluvili 

schůzku a později toho roku se stali partnery a ten samý rok se jim narodila jejich 

první dcera. O 8 let později, v roce 1980, se narodila jejich druhá dcera. Jejich dcera 

šla v Ivaniných krocích a také často chodila na demonstrace. Ivana už ale v tu dobu 

tolik aktivně nejednala.  

 

Aktuálně žije v Liberci a má chalupu v Bulovce na Frýdlantsku. 

 


